

## Irish Power Spot Market Launched

### EPEX SPOT and ECC support SEMOpx in start of I-SEM spot market

**Belfast / Dublin / Leipzig / Paris, 2 October 2018.** The European Power Exchange EPEX SPOT and the clearing house European Commodity Clearing (ECC) completed their mission to support the Irish power exchange SEMOpx in setting up a Day-Ahead and Intraday market in Ireland and Northern Ireland, including clearing and settlement. The markets were launched on 30 September 2018, with first trading day for delivery on 1 October. Market results can be consulted on the [SEMOpx website](#).

In the context of a broad power market reform in Ireland, the Irish Transmission System Operator (TSO) EirGrid and the Northern Irish TSO SONI launched a tender for the operation of Day-Ahead and Intraday markets as well as clearing and settlement. [EPEX SPOT and ECC jointly won this tender in 2017](#). Since then EPEX SPOT and ECC have been supporting the local power exchange SEMOpx, which is a joint venture of SONI and EirGrid, in setting up a Day-Ahead and Intraday market.

The new I-SEM Day-Ahead market is coupled within the Multi-Regional Coupling and offers hourly contracts as well as complex orders. Furthermore, three Intraday auctions have been set up. Two of these will be coupled with Great Britain, one remains local within I-SEM. The offer is further complemented by local continuous trading. All auctions are accessible via the EPEX Trading System ETS, a robust solution used on all EPEX SPOT markets across Europe. Continuous Intraday trading runs on the M7 system, which is already used on all continental continuous markets of EPEX SPOT. All transactions are cleared and settled by ECC.

EPEX SPOT and ECC have a long standing expertise in cooperating with power exchanges across Europe and in the provision of market operation and clearing services.

**The European Power Exchange EPEX SPOT SE** and its affiliates operate physical short-term electricity markets in Central Western Europe and the United Kingdom. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EPEX SPOT is committed to the creation of a pan-European power market. In 2017, its 285 members traded 535 TWh – a third of the domestic consumption in the eight countries covered. 49% of its equity is held by HGRT, a holding of transmission system operators. For more information, please visit [www.epexspot.com](http://www.epexspot.com)

**European Commodity Clearing (ECC)** is the leading clearing house for energy and commodity products in Europe. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for CLTX, EEX, EPEX SPOT, Powernext and Power Exchange Central Europe (PXE) as well as the partner exchanges HUPX, HUDEX, NOREXECO and SEEPEX. For more information, please visit: [www.ecc.de](http://www.ecc.de)

## **EPEX SPOT**

Maria Schubotz • Media & Communications Officer  
 EPEX SPOT SE • 5 boulevard Montmartre • 75002 Paris (France)  
 E-mail [m.schubotz@epexspot.com](mailto:m.schubotz@epexspot.com) • Tel +33 (0) 1 73 03 61 33

## **ECC**

European Commodity Clearing AG • Augustusplatz 9 • 04109 Leipzig (Germany)  
 E-mail [presse@ecc.de](mailto:presse@ecc.de) • Tel +49 (0) 3 41 21 56 300 (Leipzig) • Tel +44 (0) 2 07 862 7568 (London)

## **Irischer Strom-Spotmarkt gestartet**

### **EPEX SPOT und ECC unterstützen SEMOpx beim Start des I-SEM Spotmarktes**

**Belfast / Dublin / Leipzig / Paris, 2 October 2018.** Die European Power Exchange EPEX SPOT und das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC) haben die irische Strombörse SEMOpx erfolgreich bei dem Aufbau eines Day-Ahead und Intraday-Markts in Irland und Nordirland unterstützt. Dies umfasst auch das Clearing und die Abwicklung der Geschäfte. Die Märkte wurden am 30. September 2018 für Handelsgeschäfte mit Lieferung am 1. Oktober 2018 gestartet. Die Marktdaten können auf der [SEMOpx Webseite](#) eingesehen werden.

Im Zuge der Strommarktreform in Irland hat der irische Übertragungsnetzbetreiber EirGrid gemeinsam mit dem nordirischen Übertragungsnetzbetreiber SONI Dienstleistungen für den Betrieb des Day-Ahead- und Intraday-Markts sowie für das Clearing und die Abwicklung ausgeschrieben. EPEX SPOT und ECC haben sich mit ihrer gemeinsamen Bewerbung durchgesetzt und unterstützen seit 2017 die lokale Strombörse SEMOpx, ein Joint Venture von SONI und EirGrid, beim Aufbau eines Day-Ahead und Intraday Marktes.

Der neue Day-Ahead-Markt ist in das Europäische multiregionale Market Coupling integriert und bietet sowohl stündliche Kontrakte als auch komplexe Aufträge zum Handel an. Darüber hinaus wurden drei Intraday-Auktionen aufgesetzt. Zwei davon werden mit Großbritannien verknüpft, die dritte verbleibt lokal im Marktgebiet I-SEM. Zusätzlich zu den Intraday-Auktionen betreibt SEMOpx einen lokalen kontinuierlichen Handel. Alle Auktionen sind über das EPEX-Handelssystem ETS zugänglich, einer etablierten Lösung, die auf EPEX SPOT-Märkten in ganz Europa eingesetzt wird. Der kontinuierliche Intraday-Handel läuft auf dem M7-System, das bereits auf allen kontinentalen kontinuierlichen Märkten der EPEX SPOT eingesetzt wird. Alle Transaktionen werden von der ECC gecleart und abgewickelt.

EPEX SPOT und ECC verfügen über langjährige Erfahrungen in der Zusammenarbeit mit europäischen Strombörsen und Dienstleistungen in den Bereichen Marktbetrieb und Clearing.

**Die Europäische Strombörse EPEX SPOT SE** und ihre Tochtergesellschaften betreiben die Märkte für physischen kurzfristigen Stromhandel in Zentralwesteuropa und dem Vereinigten Königreich. Die Schaffung eines gesamteuropäischen Strommarkts ist integraler Teil der Mission der EPEX SPOT. Im Jahr 2017 handelten ihre 285 Handelsteilnehmer 535 TWh Strom – ein Drittel des Stromverbrauchs dieser acht Länder. Über die Holding HGRT sind Übertragungsnetzbetreiber mit 49 % an der EPEX SPOT beteiligt. EPEX SPOT ist Teil der EEX-Gruppe. Weitere Informationen: [www.epexspot.com](http://www.epexspot.com).

**European Commodity Clearing (ECC)** ist das zentrale Clearinghaus für Energie- und Commodity-Produkte in Europa. Sie übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften. Damit bietet die ECC ihren Kunden Sicherheit sowie Cross-Margining-Vorteile. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für CLTX, EEX, EPEX SPOT, Powernext und Power Exchange Central Europe (PXE) sowie die Partnerbörsen HUPX, HUDEX, NOREXECO und SEEPEX. Für weitere Informationen: [www.ecc.de](http://www.ecc.de).

## **EPEX SPOT**

Maria Schubotz • Media & Communications Officer  
 EPEX SPOT SE • 5 boulevard Montmartre • 75002 Paris (France)  
 E-mail [m.schubotz@epexspot.com](mailto:m.schubotz@epexspot.com) • Tel +33 (0) 1 73 03 61 33

## **ECC**

European Commodity Clearing AG • Augustusplatz 9 • 04109 Leipzig (Germany)  
 E-mail [presse@ecc.de](mailto:presse@ecc.de) • Tel +49 (0) 3 41 21 56 300 (Leipzig) • Tel +44 (0) 2 07 862 7568 (London)